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2010. ápr. 30.

Az eVITA Platform fórumsorozatának 2010. évi első rendezvényét 2010. ápr. 29én 14:0017:00 
között tartotta az Innomed Medical Zrt. Mozitermében, amelyet 17:10 és 18:00 között az idei 2. 
Közgyűlés követett. Előzetesen 87en jelentkeztek (lásd: http://emt.bme.hu/evita/hu/forum201004
29,ugyanott a programot is), a jelenléti ívet 83an írták alá, de volt néhány további résztvevő is. (A 
jelenléti ívet szkennelve később föltesszük a nem publikus eVITA wikire).

A Fórumot Hanák Péter nyitotta meg, vázolta a Fórum célját, tervezett programját és az egyes 
találkozók struktúráját (Cél: k+f+i trendek és eredmények bemutatása az életviteli technológiák és 
alkalmazások területén; Struktúra: (a) 23 k+f+i projekt átfogó bemutatása, (b) 612 poszter és demó 
érdekes részletekről, (c) az eVITA Platform tevékenységei, eredményei).

A rövid bevezetőt három szakmai előadás követte. Horváth Lajos és Varga József a Silvergate112, 
Vajda Lóránt az Emerge projektet ismerette, Megyesi Csaba pedig egyrészt a BelAmi, másrészt a 
Silvergate112 és Emerge projektek tapasztalatai alapján foglalta össze az AAL rendszerek egyes 
specifikumait, elterjedésük lehetőségeit és korlátait.

Az előadások utáni kb. 20 perces vitában Fogarassy Károly, Dömölki Bálint, Himmer Éva, Tóth 
Csaba, Virágné Kaló Ágnes és Gordos Gézát szólalt fel, a kérdésekre Megyesi Csaba és Hanák 
Péter válaszoltak. Fogarassy Károly azt kérdezte, hogy adatbiztonsági, Dömölki Bálint pedig azt, 
hogy oktatási, betanítási kérdésekkel foglalkoztake ezek a projektek. A válasz mindkét kérdésre az 
volt, hogy nem, nem volt még aktuális, de tudatában vannak a dolog fontosságának. Himmer Éva 
(Feledékeny Emberek Hozzátartozóinak Társasága, elnök) a demens betegek és hozzátartozóik 
speciális, infokomm eszközök használatával enyhíthető, nagyon súlyos emberi problémáiról szólt. 
Virágné Kaló Ágnes, aki otthoni szakápolási és hospice szolgálatot vezet Borsod megyében, 
elmondta, hogy milyen nagy igény lenne megbízható,de nem drága otthoni felügyeleti és 
jelzőrendszerre. Tóth Csaba azt emelte ki, hogy a technológiának rejtve kell maradnia akkor, ha 
idős, esetleg beteg, műszaki ezsközöktől idegenkedő emberekről van szó.

Rövid szünet után került sor a poszterek előtti, élénk szakmai beszélgetésekre és demókra. Összesen 
12 poszter volt kiállítva, közülük 7hez volt készülékbemutató is (nem volt a Mozgáskövetéshez, a 
Szolgáltatástámogatáshoz és az EnOcean szenzorokhoz).

16:30kor ismét Hanák Péter következett. Előadásában az eVITA Platform célját, stratégiai irányait, 
a tematikus és a funkcionális feladatokat és munkacsoportokat, valamint a munkák határidejét és a 
szervezési kérdéseket ismerette, majd felhívta a jelenlévők figyelmét a csatlakozásra (3 szervezet 
képviselője azonnal kitöltötte a csatlakozási nyilatkozatot, mások, akik szintén csatlakoznának, még 
egyeztetnek a belépésről). Röviden szó volt az AAL KP napokban megjelent 3. pályázati 
felhívásáról és a 2. AAL Fórumról (2010. szept. 1517., Odense, Dánia).

Az előadásdiákat és a poszterek egy részét le lehet majd tölteni az eVITA honlapról 
(http://emt.bme.hu/evita).



A Közgyűlés jóváhagyta az Operatív Testületnek a tematikus és módszertani feladatokról szóló 
javaslatát, de Lukács Lajos felvetésére azzal, hogy az „ördög a részletekben rejlik”, azaz pontosan 
kell látni a négy tematikus és a két módszertani tanulmány elég részletes tartalomjegyzékét ahhoz, 
hogy el lehessen dönteni, hiányzike valami, vannake átfedések. (A továbbképzés és oktatás 
témakört korábban, helytelenül, a funkcionális témakörökbe soroltuk, valójában módszertani 
kérdésekről van szó.)

Részletes vita bontakozott ki arról, hogy hány és milyen mélységű háttértanulmány készüljön. 
Megyesi Csaba véleménye szerint a rendezvények a legfontosabbak, a tanulmányokat nem olvassa 
el, nem használja fel senki. Ezzel a többiek nem vagy csak fenntartásokkal értettek egyet.

A meghívottként jelen lévő Somogyi László csatlakozott a telemedicinatelemonitoring módszertani 
munkacsoporthoz. Az ugyancsak meghívottként jelen lévő dr. Kutor László (Óbudai Egyetem, 
Informatikai Kar) vállalta, hogy vezeti a „Fogyatékok pótlása infokommunikációs eszközökkel” 
munkacsoportot. Hanák Péter kérte az OT tagjait, hogy haladéktalanul kezdjenek dolgozni, első 
lépésben a tartalomjegyzékek készüljenek el és kerüljenek föl a wikire.

Hanák Péter a Közgyűlés egyetértését kérte ahhoz, hogy a Tudományos Tanács (TT) tagjainak 
folyamatban lévő felkérését követően és az egyeztetések után megtartják a TT első ülését májusban. 
Az ülés érdemi lebonyolításához is szükség van a részletes tartalomjegyzékekre.

A Közgyűlésen részt vett: Breuer Pál, Butsi Zoltán, Dózsa Csaba, Fogarassy Károly, Hanák Péter, 
Jancsó László, Kardon Béla, Kuba András (Gyimóthy Tibor helyett), Lukács Lajos, Megyesi Csaba, 
továbbá meghívottként Kutor László és Somogyi László.


